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PROTOKOŁ Nr XXVII/09 
z sesji Rady Gminy Dębnica Kaszubska 

z dnia 02 lutego 2009 roku 
 
W sesji udział wzięli: 
a/ trzynastu radnych Rady Gminy         -  nieobecni: U. Frankowska, M. Szumski 
b/ Wójt Gminy                                         -  Eugeniusz Dańczak 
c/  Sekretarz Gminy                                -  Iwona Wójcik 
d/  Skarbnik Gminy                                 -  Marek Malinowski 
e/ Radca Prawny                                     -  Edyta Zubka    
f/  Dyr. Zespołu Szkół                             -  Sławomir Miluski 
g/ Jerzy Barzowski                                 -  radny Sejmiku Wojewódzkiego 
 
Porządek obrad: 
 

1. Sprawy regulaminowe: 
a/  otwarcie sesji i stwierdzenie prawomocności obrad, 
b/  przyjęcie porządku obrad, 
c/ przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji. 

       2.  Sprawozdanie Wójta z działalności między sesjami oraz wykonania uchwał. 
3. Sprawozdanie z działalności Komisji Rady za 2008 rok: 
     a/ Komisji Kultury, Oświaty, Sportu i Turystyki 
     b/ Komisji Rewizyjnej 
     c/ Komisji Rolnictwa, Budownictwa i Rozwoju Gospodarczego  
4. Przyjęcie Planu zbywania, nabywania nieruchomości na terenie Gminy 
Dębnica Kaszubska. 
5. Przyjęcie Kalendarza planowanych imprez kulturalnych organizowanych  
      w drodze konkursu. 

       6. Podjęcie uchwały w sprawie: 
a)   współdziałania z Gminą Bytów w zakresie realizacji wspólnego zadania    
        publicznego pn. „Wdrażanie Lokalnej Strategii Rozwoju Dorzecza Słupi   
        na lata 2009-2015”,  
b) zmiany uchwały nr XVI/92/08 Rady Gminy Dębnica Kaszubska z dnia 

14.03.2008 r. w sprawie przekształcenia zakładu budżetowego Zakładu 
Gospodarki Komunalnej w Dębnicy Kaszubskiej w spółkę z ograniczoną 
odpowiedzialnością,  

c) wyrażenia zgody na odstąpienie od obowiązku przetargowego zawarcia 
umowy dzierżawy na nieruchomość stanowiącą własność Gminy Dębnica 
Kaszubska, 

d) zmiany uchwały nr XXV/140/08 Rady Gminy Dębnica Kaszubska z dnia 
10.12.2008 r. w sprawie wyrażenia zgody na odstąpienie od obowiązku 
przetargowego trybu zawarcia umowy dzierżawy na nieruchomość 
stanowiącą własność Gminy Dębnica Kaszubska, 

e) ustalenia nabycia prawa przez Wójta Gminy Dębnica Kaszubska do 
dodatkowego wynagrodzenia rocznego za 2008 r. 

f) planu pracy Komisji Rewizyjnej na 2009 r., 
g) planów pracy Komisji Rady Gminy Dębnica Kaszubska na 2009 r.,  
h) zmian w budżecie gminy na 2009 r. 

       7. Interpelacje radnych. 
 8. Wolne wnioski, zapytania i informacje. 
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 9. Odpowiedzi Wójta na interpelacje i zapytania zgłoszone w trakcie sesji. 
       10. Zamknięcie obrad.                         
 
Przebieg sesji: 
 
1a/ 
 Przewodniczący Rady Gminy Marian Adamowicz powitał Radnych i gości 
przybyłych na sesję. Następnie dokonał otwarcia sesji Rady Gminy stwierdzając 
prawomocność obrad. Otwarcia dokonał o godz.1000 w Sali konferencyjnej Urzędu 
Gminy. 
       
b/ 
  Przewodniczący Rady Gminy Marian Adamowicz  poinformował, że przebieg 
sesji zawarty jest w porządku obrad, który został przesłany Radnym. 
Przewodniczący  zwrócił się z pytaniem czy są uwagi do przedstawionego porządku 
obrad. 
Nie wniesiono uwag do zaproponowanego porządku obrad. 
  
c/  
 Do protokołu z poprzedniej Sesji uwag nie wniesiono.  W wyniku głosowania 
protokoł został przyjęty jednogłośnie /13 za /.     
 
Ad 2   
 

Przewodniczący Rady Marian Adamowicz poprosił Wójta Gminy o złożenie 
sprawozdania z działalności między Sesjami. 
Wójt Gminy złożył sprawozdanie z działalności za okres od 02 stycznia 2009 r. do  
31 stycznia  2009 r. / sprawozdanie stanowi załącznik Nr 1 do protokołu/.   
Przewodniczący Rady Gminy Marian Adamowicz otworzył dyskusję nad 
sprawozdaniem. 
Radna A. Łomża zwróciła się z pytaniem kiedy planowane jest posiedzenie 
Społecznej Rady Kultury. 
Wójt poinformował, że posiedzenie rady odbędzie się 04.02.2009 r. 
Radny M. Mnich zauważył, że zakończył się Turniej Halowy w piłkę nożną.  
Nie słyszał informacji na ten temat w sprawozdaniu. 
Wójt poinformował, ze odbył się Turniej Halowy w którym uczestniczyło 14 drużyn  
z terenu całej gminy. Wśród społeczeństwa jest duże zapotrzebowanie na takie 
cykliczne imprezy. Obecnie planowane są rozgrywki podobnego typu na nowo 
wybudowanym boisku „Orlik”. 
Radna A. Łomża prosi o informację z kim prowadzone są rozmowy w sprawie 
powierzenia funkcji dyrektora Zespołu Szkolno-Przedszkolnego w Dębnicy 
Kaszubskiej.   
Przewodniczący Rady M. Adamowicz prosi w tej informacji o podanie terminów 
objęcia stanowiska i czasu na jaki ma być ono powierzone. 
Wójt poinformował, ze odbył rozmowy z nauczycielami tej placówki. Objecie 
stanowiska chce zaproponować obecnej pani dyrektor. W tym tygodniu odbędzie 
rozmowę w tej sprawie. Do końca lutego ma czas na podjęcie decyzji, czeka jeszcze 
na opinię związków zawodowych. Zgodnie z ustawą funkcję może powierzyć na rok 
lub pięć lat. Ustawa nie przewiduje innych okresów.  Poinformował także, że trzy dni 
po upływie terminu składania ofert na konkurs zgłosił się kandydat spoza gminy.  
Nie złożył jednak oferty. 
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Przewodniczący Rady M. Adamowicz zwrócił się z pytaniem do radnego Sejmiku 
Wojewódzkiego Jerzego Barzowskiego, czy w tym miejscu chce zabrać głos. 
J. Barzowski podziękował za zaproszenie na obrady sesji. Poinformował, że środków 
unijnych jest dużo na nasze województwo. Każdy samorząd może ubiegać się o ich 
pozyskanie. Podział nie zawsze jest satysfakcjonujący dla ubiegających się. Jako 
radnemu Sejmiku Wojewódzkiego zależy mu na integracji województwa jako całości. 
Uważa, że więcej środków z tak zwanych programów miękkich winno trafiać na 
tereny powiatów bytowskiego, słupskiego i człuchowskiego, gdyż są to tereny po 
pegerowskie gdzie są duże zaległości inwestycyjne. Uważa, że te tereny winny mieć 
preferencje. Bardzo często o tym mówi jednak nie zawsze dociera to do decydentów. 
Jego zdaniem powinno być lepsze rozpoznanie w terenie. Zadeklarował wsparcie dla 
naszych starań w Sejmiku. Zwrócił także uwagę na fakt, że od dłuższego już czasu 
stara się o odbiór TVP Gdańsk na terenie powiatów bytowskiego i słupskiego.  
Na razie z tego co jest mu wiadomo ten temat także nie będzie rozwiązany. Powiat 
słupski i bytowski należą do jednych z największych w Polsce. Posiadają dużo 
problemów, które należy w najbliższej przyszłości rozwiązać.   
Wójt poinformował, że w skład gminy po reformie administracyjnej weszły obszary  
z byłej gminy Budowo oraz gm. Czarna Dąbrówka, jest dużą gminą. 
R. Stus – Przewodniczący rady Powiatu w Słupsku uważa, że jest błędem niepisanie 
programów.  Szpital, którego jest dyrektorem także w ten sposób pozyskuje duże 
środki. Ostatnio szpital otrzymał duży grant z funduszy norweskich na wyposażenie 
szpitala. Budowa szpitala ma się zakończyć jesienią bieżącego roku. Ma nadzieję, że 
z odbiorami technicznymi i wyposażeniem uda się szybko uporać. Jego zdaniem 
budowa szpitala i obwodnicy zostanie zakończona w trakcie trwania tej kadencji rady. 
Szpital po oddaniu go do użytku będzie najnowocześniejszym w Polsce. Będzie miał 
bardzo dobre wyposażenie.  
Wójt poinformował, że otrzymał pismo od Prezydenta Miasta Słupska w sprawie 
podjęcia czynności zmierzających do poszerzenia granic miasta. 
R. Stus poinformował, że sołectwa, które chce włączyć w granice miasta Prezydent 
przyjęły postawę obronną. Część obecnych ich mieszkańców postawiła tam swoje 
domy w celu wyrwania się z miasta i nie chcą ponownie być włączeni w jego granice. 
Miasto Słupsk ma jeszcze w swoich granicach tereny gdzie może się budować. 
Starostwo także ma opracowany harmonogram konsultacji społecznych w tej 
sprawie. Takie konsultacje będą przeprowadzane wśród społeczeństwa gmin 
powiatu słupskiego. Odbiór społeczny tego tematu jest dla niego zrozumiały. Czas 
pokaże jak ta sprawa zostanie zakończona. 
J. Barzowski zauważył, że ten problem pojawia się w wielu miastach Polski. Ten 
temat powinien być rozstrzygnięty w skali całego Państwa by nie zaogniać sytuacji 
lokalnych. Powinny być przyjęte rozwiązania systemowe. Przy podejmowaniu takich 
decyzji winna być brana pod uwagę przede wszystkim wola lokalnej społeczności.  
Radna I. Tkaczyszyn zwróciła uwagę na warunki jakie panują na izbie przyjęć  
w szpitalu w Słupsku przy ul. Wybrzeża. Uważa, że nie może być takiej sytuacji, że 
pacjenci od godz. 11 do 16 czekają na izbie przyjęć, a nikt się nimi nie interesuje. 
Pielęgniarki bez decyzji lekarza nie chcą podać nawet środka przeciwbólowego.  
R. Stus poinformował, że ta sytuacja jest mu znana. Taka sama sytuacja była za jego 
poprzedników. Lekarze którzy przyjmują w izbie przyjęć pracują na oddziałach, mają 
rozpisane harmonogramy zabiegów i dlatego chorzy nie są przyjmowani zaraz po 
przybyciu na izbę. Pielęgniarka bez decyzji lekarza nie może podjąć żadnej decyzji. 
Obecnie nie jest w stanie tego zmienić. Jako jedyny szpital nie posiada oddziału 
ratownictwa medycznego. Sytuacja ulegnie poprawie po oddaniu do użytku nowego 
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szpitala, gdzie będzie już funkcjonował oddział ratownictwa medycznego z 14 
łóżkami oraz odpowiednią ilością kadry medycznej. 
Radny K. Olech zwrócił się z pytaniem do radnego Sejmiku Wojewódzkiego 
dotyczącym planów w stosunku do drogi wojewódzkiej 210 przebiegającej przez 
teren naszej gminy. Stan tej drogi jest bardzo zły i wymaga remontu. 
J. Barzowski poinformował, że w 2009 roku na tej drodze nie będzie remontu 
generalnego. Planowany jest jedynie remont bieżący. Uważa, że należy się starać  
o dopisanie tego zadania do Planu Inwestycyjnego Zarządu Dróg. Sam jest częstym 
użytkownikiem tej drogi i wie, że jej stan jest zły. Zgodnie z uchwałą Sejmiku istnieje 
możliwość finansowania prac na tych drogach przez samorządy. Inwestycje,  
w których partycypują gminy w proporcjach 50/50 mają większe szanse realizacji. Nie 
wszystkie samorządy stać na wkład finansowy. Ponadto poinformował, że jest 
członkiem komisji ds. opieki zdrowotnej. Poinformował, że szpitale w naszym 
województwie zadłużone są na 500 mln.zł. Obecnie są duże środki na inwestycje w 
zakresie służby zdrowia. Cieszy się, że dobiega końca budowa szpitala w Słupsku. 
Zwrócił także uwagę na fakt, że utrzymanie tych obiektów jest drogie i środki z NFOZ 
są niewystarczające. W roku bieżącym stawki kontraktowe zostały obniżone. 
Sekretarz Gminy zwróciła się z pytaniem czy planowana jest komercjalizacja szpitali 
w naszym województwie. 
J. Barzowski poinformował, że wszystko idzie w tym kierunku, każdy samorząd ma 
jednak prawo decydować jaką wybierze formę prowadzenia placówki. Rozpoczął się 
pewien proces, nie ma hasła, że wszystko prywatyzujemy.  
R. Stus zauważył, że szpital w Słupsku da sobie radę jako publiczny i niepubliczny. 
J. Barzowski zauważył, że ten szpital ma dużo lepszą perspektywę niż szpital  
w Bytowie, gdzie jest dużo bardziej skomplikowana sytuacja. 
Więcej uwag do sprawozdania Wójta nie wniesiono.   
Przewodniczący Rady Marian Adamowicz zamknął dyskusję nad sprawozdaniem 
Wójta. 
Przewodniczący Rady M. Adamowicz poprosił o złożenie sprawozdania z wykonania 
uchwał.         
Sprawozdanie z wykonania uchwał za okres od 29.12. 2008 r. do 02.02.2009 r. 
przedstawiła Sekretarz Gminy /załącznik Nr 2 do protokołu/ 
Przewodniczący Rady otworzył dyskusję nad sprawozdaniem z wykonania uchwał. 
Radni nie wnieśli uwag do sprawozdania. 
 
Ad 3 
 

Przewodniczący Rady Marian Adamowicz poprosił Przewodniczących Komisji 
Rady o złożenie sprawozdania z działalności miedzy sesjami oraz sprawozdań  
z działalności za 2008 rok. 
 
a/ 
 Przewodnicząca Komisji Kultury, Oświaty, Sportu i Turystyki Jadwiga Karaś 
poinformowała, że jej komisja w okresie międzysesyjnym spotkała się na trzech 
posiedzeniach we własnym gronie, na których opracowano sprawozdanie  
z działalności za 2008 rok, opracowano plan pracy na 2009 rok oraz zapoznano się  
z realizacją Planu ochrony zabytków na terenie Gminy. Materiały z posiedzeń 
dostępne są w biurze rady lub na stronach BIP. Członkowie komisji uczestniczyli 
także w jednym wspólnym posiedzeniu wszystkich komisji, na którym omawiano 
materiały na dzisiejszą sesję rady. 
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Następnie Przewodnicząca przedstawiła sprawozdanie z działalności Komisji  
za 2008 rok /załącznik Nr 4 do protokołu/. 
Przewodniczący Rady Marian Adamowicz otworzył dyskusję nad sprawozdaniami 
komisji.  
Radna A. Łomża zwróciła się z pytaniem, czy jest gminny program ochrony 
zabytków. 
Przewodnicząca Komisji poinformowała, że jest. 
Radny P. Pałubicki zwrócił się z pytaniem, czy w związku z sytuacją jaka powstała  
w Dębnicy Kaszubskiej środki zarezerwowane na prace w kościele w Budowie nie 
będą przeznaczone na to zadanie. 
Radna J. Karaś poinformowała, że członkowie komisji chcieli wiedzieć, czy Parafia  
w Budowie będzie realizowała to zadanie, czy jest w stanie zebrać środki na udział 
własny. Była sugestia, że jeżeli część środków nie zostanie wykorzystana to 
przeznaczyć te środki na kościół w Dębnicy Kaszubskiej.  
Radna A. Łomża zwróciła się z pytaniem kto będzie dysponentem środków Gmina 
czy Parafia? 
Wójt poinformował, że Gmina otrzyma te środki z przeznaczeniem na Parafię.  
Radni nie wnieśli więcej uwag do sprawozdania. 
 
b/ 
 Przewodniczący Komisji Rewizyjnej Bogdan Rębas poinformował, że komisja 
w okresie międzysesyjnym spotkała się na dwóch posiedzeniach w tym na jednym 
wspólnym wszystkich komisji rady. Na posiedzeniu we własnym gronie opracowano 
sprawozdanie z działalności za 2008 r. oraz opracowano plan pracy i kontroli na 
2009 r. Na posiedzeniu wspólnym wszystkich komisji, opiniowano materiały na 
dzisiejszą sesję.  
Następnie Przewodniczący Komisji przedstawił sprawozdanie z działalności za 2008 
rok /załącznik Nr 4 do protokołu/. 
Przewodniczący Rady Marian Adamowicz otworzył dyskusje nad sprawozdaniem 
Komisji Rewizyjnej. 
Radni nie wnieśli uwag do sprawozdania. 
 
c/ 
 

Przewodniczący Komisji Rolnictwa, Budownictwa i Rozwoju Gospodarczego 
Dariusz Ostrowski poinformował, że komisja spotkała się na dwóch posiedzeniach,  
w tym jednym wspólnym posiedzeniu komisji. Na posiedzeniu we własnym gronie 
dokonano wyboru Przewodniczącego Komisji oraz opracowano sprawozdanie  
z działalności za 2008 rok oraz opracowano plan pracy na 2009 rok. Na posiedzeniu 
wspólnym wszystkich komisji opiniowano materiały na sesję Rady Gminy.  

Następnie Przewodniczący Komisji przedstawił sprawozdanie z działalności za 
2008 rok /załącznik Nr 5 do protokołu/ 
Przewodniczący Rady Marian Adamowicz zwrócił się z pytaniem czy są uwagi do 
sprawozdania. 
Radni nie wnieśli uwag do sprawozdania. 
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Ad 4 
 

Przewodniczący Rady Marian Adamowicz poprosił Wiceprzewodniczącego 
Rady Krzysztofa Olech o przedstawienie Planu  zbywania, nabywania nieruchomości 
na terenie gminy Dębnica Kaszubska z dnia  29.01.2009 r.  
Zastępca Przewodniczącego Krzysztof Olech przedstawił Plan zbywania, nabywania 
nieruchomości na terenie gminy Dębnica Kaszubska /załącznik Nr 6 do protokołu/. 
Przewodniczący Rady Marian Adamowicz poinformował, że Plan był opiniowany na 
posiedzeniu wspólnym komisji  w dniu 29.01.2009 r. i otrzymał pozytywna opinię. 
Zwrócił się z pytaniem czy Radni maja  dodatkowe uwagi do planu. 
Nie wniesiono żadnych uwag.    
Przewodnicząca Rady Marian Adamowicz zarządziła głosowanie nad Planem 
zbywania, nabywania nieruchomości na terenie gminy Dębnica Kaszubska z dnia 
29.01.2009r. 
           W wyniku głosowania plan zbywania nieruchomości został przyjęty 
jednogłośnie  (12 za).  
/ przy głosowaniu nieobecny R. Knitter/.   
 
Ad 5 
 

Przewodniczący Rady Marian Adamowicz poprosił Wiceprzewodniczącego 
Rady Krzysztofa Olech o przedstawienie Kalendarza imprez kulturalnych  
i sportowych w Gminie Dębnica Kaszubska na rok 2009 organizowanych w drodze 
konkursu. 
Zastępca Przewodniczącego Krzysztof Olech przedstawił Kalendarz imprez 
kulturalnych i sportowych w Gminie Dębnica Kaszubska na rok 2009 organizowanych 
w drodze konkursu /załącznik Nr 7 do protokołu/. 
Przewodniczący Rady Marian Adamowicz poinformował, że Kalendarz był 
opiniowany na posiedzeniu wspólnym komisji  w dniu 29.01.2009 r. i otrzymał 
pozytywna opinię. 
Zwrócił się z pytaniem czy Radni maja  dodatkowe uwagi do kalendarza imprez 
kulturalnych. 
Nie wniesiono żadnych uwag.    
Przewodnicząca Rady Marian Adamowicz zarządziła głosowanie nad kalendarzem  
imprez kulturalnych. 
           W wyniku głosowania Kalendarz imprez kulturalnych i sportowych został 
przyjęty  (12 za, 1 wstrzymujący).  
 
Ad 6 
 
a/ 

Przewodniczący Rady Marian Adamowicz poprosił Wiceprzewodniczącego 
Rady Krzysztofa Olecha o przedstawienie projektu uchwały w sprawie współdziałania 
z Gminą Bytów w zakresie realizacji wspólnego zadania publicznego pn. „Wdrażanie 
Lokalnej Strategii Rozwoju Dorzecza Słupi na lata 2009 – 2015”. 
Wiceprzewodniczący Rady Krzysztof Olech odczytał projekt uchwały ( załącznik Nr 8 
do protokołu). 
Przewodniczący Rady Marian Adamowicz poinformował, że projekt uchwały był 
opiniowany na  posiedzeniu wspólnym komisji w dniu 29 stycznia 2009 r. i uzyskał 
pozytywną opinię.  
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Przewodniczący Rady Marian Adamowicz zwrócił się z pytaniem, czy Radni mają 
pytania dotyczące podejmowanej uchwały.  
Radni nie wnieśli uwag. 
Przewodniczący Rady zarządził głosowanie nad projektem uchwały. 
W wyniku głosowania uchwała została przyjęta jednogłośnie  /13  za/. 
Uchwała stanowi załącznik Nr 18 do protokołu. 
 
b/ 

Przewodniczący Rady Marian Adamowicz poprosił Wiceprzewodniczącego 
Rady Krzysztofa Olecha o przedstawienie projektu uchwały w sprawie zmiany 
uchwały nr XVI/92/08 Rady Gminy Dębnica Kaszubska z dnia 14.03.2008 r.  
w sprawie przekształcenia zakładu budżetowego Zakład Gospodarki Komunalnej  
w Dębnicy Kaszubskiej w spółkę z ograniczoną odpowiedzialnością. 
Wiceprzewodniczący Rady Krzysztof Olech odczytał projekt uchwały ( załącznik Nr 9 
do protokołu). 
Przewodniczący Rady Marian Adamowicz poinformował, że projekt uchwały był 
opiniowany na  posiedzeniu wspólnym komisji w dniu 29 stycznia 2009 r. i uzyskał 
pozytywną opinię.  
Przewodniczący Rady Marian Adamowicz zwrócił się z pytaniem, czy Radni mają 
pytania dotyczące podejmowanej uchwały.  
Radni nie wnieśli uwag. 
Przewodniczący Rady zarządził głosowanie nad projektem uchwały. 
W wyniku głosowania uchwała została przyjęta jednogłośnie  /13  za/. 
Uchwała stanowi załącznik Nr 19 do protokołu. 
 
c/ 

Przewodniczący Rady Marian Adamowicz poprosił Wiceprzewodniczącego 
Rady Krzysztofa Olecha o przedstawienie projektu uchwały w sprawie wyrażenia 
zgody na odstąpienie od obowiązku przetargowego zawarcia umowy dzierżawy na 
nieruchomość stanowiącą własność Gminy Dębnica Kaszubska. 
Wiceprzewodniczący Rady Krzysztof Olech odczytał projekt uchwały ( załącznik Nr 
10 do protokołu). 
Przewodniczący Rady Marian Adamowicz poinformował, że projekt uchwały był 
opiniowany na  posiedzeniu wspólnym komisji w dniu 29 stycznia 2009 r. i uzyskał 
pozytywną opinię.  
Przewodniczący Rady Marian Adamowicz zwrócił się z pytaniem, czy Radni mają 
pytania dotyczące podejmowanej uchwały.  
Radni nie wnieśli uwag. 
Przewodniczący Rady zarządził głosowanie nad projektem uchwały. 
W wyniku głosowania uchwała została przyjęta jednogłośnie  /13  za/. 
Uchwała stanowi załącznik Nr 20 do protokołu. 
 
d/ 

Przewodniczący Rady Marian Adamowicz poprosił Wiceprzewodniczącego 
Rady Krzysztofa Olecha o przedstawienie projektu uchwały w sprawie zmiany 
uchwały nr XXV/140/08 Rady Gminy Dębnica Kaszubska z dnia 10.12.2008 r.  
w sprawie wyrażenia zgody na odstąpienie od obowiązku przetargowego trybu 
zawarcia umowy dzierżawy na nieruchomość stanowiącą własność Gminy Dębnica 
Kaszubska. 
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Wiceprzewodniczący Rady Krzysztof Olech odczytał projekt uchwały ( załącznik Nr 
11 do protokołu). 
Przewodniczący Rady Marian Adamowicz poinformował, że projekt uchwały był 
opiniowany na  posiedzeniu wspólnym komisji w dniu 29 stycznia 2009 r. i uzyskał 
pozytywną opinię.  
Przewodniczący Rady Marian Adamowicz zwrócił się z pytaniem, czy Radni mają 
pytania dotyczące podejmowanej uchwały.  
Wójt poinformował, że w uchwale będzie zapis „Wyraża się zgodę na odstąpienie od 
obowiązku przetargowego trybu zawarcia umowy dzierżawy na okres 35 lat, części 
działki nr 628/3 o pow. 0,40 ha ....” 
Radni nie wnieśli uwag. 
Przewodniczący Rady zarządził głosowanie nad projektem uchwały. 
W wyniku głosowania uchwała została przyjęta jednogłośnie  /13  za/. 
Uchwała stanowi załącznik Nr 21 do protokołu. 
 
e/ 

Przewodniczący Rady Marian Adamowicz poprosił Wiceprzewodniczącego 
Rady Krzysztofa Olecha o przedstawienie projektu uchwały w sprawie ustalenia 
nabycia prawa przez Wójta Gminy Dębnica Kaszubska do dodatkowego 
wynagrodzenia rocznego za 2008 rok. 
Wiceprzewodniczący Rady Krzysztof Olech odczytał projekt uchwały ( załącznik Nr 
13 do protokołu). 
Przewodniczący Rady Marian Adamowicz poinformował, że projekt uchwały był 
opiniowany na  posiedzeniu wspólnym komisji w dniu 29 stycznia 2009 r. i uzyskał 
pozytywną opinię.  
Przewodniczący Rady Marian Adamowicz zwrócił się z pytaniem, czy Radni mają 
pytania dotyczące podejmowanej uchwały.  
Radni nie wnieśli uwag. 
Przewodniczący Rady zarządził głosowanie nad projektem uchwały. 
W wyniku głosowania uchwała została przyjęta jednogłośnie  /13  za/. 
Uchwała stanowi załącznik Nr 22 do protokołu. 
 
f/ 

Przewodniczący Rady Marian Adamowicz poprosił Wiceprzewodniczącego 
Rady Krzysztofa Olecha o przedstawienie projektu uchwały w sprawie planu pracy 
Komisji Rewizyjnej na 2009 rok. 
Wiceprzewodniczący Rady Krzysztof Olech odczytał projekt uchwały ( załącznik Nr 
14 do protokołu). 
Przewodniczący Rady Marian Adamowicz poinformował, że projekt uchwały był 
opiniowany na  posiedzeniu wspólnym komisji w dniu 29 stycznia 2009 r. i uzyskał 
pozytywną opinię.  
Przewodniczący Rady Marian Adamowicz zwrócił się z pytaniem, czy Radni mają 
pytania dotyczące podejmowanej uchwały.  
Radca Prawny poinformowała, że z chwilą przekształcenia Zakładu Gospodarki 
Komunalnej w spółkę Komisja Rewizyjna nie będzie miała uprawnień kontrolnych. 
Prosi by w planie zawrzeć „ w zakresie udzielonej dopłaty”.   
Radni nie wnieśli uwag. 
Przewodniczący Rady zarządził głosowanie nad projektem uchwały. 
W wyniku głosowania uchwała została przyjęta jednogłośnie  /13  za/. 
Uchwała stanowi załącznik Nr 23 do protokołu. 
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g/ 
Przewodniczący Rady Marian Adamowicz poprosił Wiceprzewodniczącego 

Rady Krzysztofa Olecha o przedstawienie projektu uchwały w sprawie planów pracy 
Komisji Rady Gminy Dębnica Kaszubska na 2009 rok. 
Wiceprzewodniczący Rady Krzysztof Olech odczytał projekt uchwały ( załącznik Nr 
15 do protokołu). 
Przewodniczący Rady Marian Adamowicz poinformował, że projekt uchwały był 
opiniowany na  posiedzeniu wspólnym komisji w dniu 29 stycznia 2009 r. i uzyskał 
pozytywną opinię.  
Przewodniczący Rady Marian Adamowicz zwrócił się z pytaniem, czy Radni mają 
pytania dotyczące podejmowanej uchwały.  
Radni nie wnieśli uwag. 
Przewodniczący Rady zarządził głosowanie nad projektem uchwały. 
W wyniku głosowania uchwała została przyjęta jednogłośnie  /13  za/. 
Uchwała stanowi załącznik Nr 24 do protokołu. 
 
h/ 

Przewodniczący Rady Marian Adamowicz poprosił Wiceprzewodniczącego 
Rady Krzysztofa Olecha o przedstawienie projektu uchwały w sprawie zmian  
w budżecie gminy na 2009 rok. 
Wiceprzewodniczący Rady Krzysztof Olech odczytał projekt uchwały ( załącznik Nr 
16 do protokołu). 
Przewodniczący Rady Marian Adamowicz poinformował, że projekt uchwały był 
opiniowany na  posiedzeniu wspólnych komisji w dniu 29 stycznia 2009 r. i uzyskał 
pozytywną opinię. Zwrócił się z pytaniem, czy od posiedzenia komisji zaszły inne 
zmiany. 
Skarbnik poinformował, że projekcie zwiększa się dochody majątkowe o: 
- 1mln. z przeznaczeniem na remonty dróg 
- 300 tys. dotacja z ANR z przeznaczeniem na przebudowę infrastruktury wodno-
kanalizacyjnej. 
O tę kwotę zwiększa się plan wydatków budżetowych. Zmniejsza się kwotę 
wydatków bieżących o kwotę 20.500 zł, która wchodzi na zwiększenie wydatków 
majątkowych. Ponadto w ramach środków przewidzianych na działalność straży 
proponuje zwiększyć kwotę na zakup samochodu o 4 tys. Ta decyzja podyktowana 
jest wzrostem ceny Euro. Proponuje się także w wykazie zadań inwestycyjnych na 
2009 r. ująć kwotę 16 tys. na zakup samochodu dla Ośrodka Pomocy Społecznej.  
Po stronie wydatków wprowadza się kwotę 20.155 zł – całkowite rozliczenie budowy 
boiska w ramach programu Orlik. 
Przewodniczący rady M. Adamowicz zwrócił się o podanie łącznego kosztu budowy 
tego boiska.  
Skarbnik poinformował, że łączny koszt wyniósł niecałe 1.100 tys. 
Radny K. Olech zwrócił się z pytaniem, czy w związku z zamiarem zakupu 
samochodu dla OPS z tego planu wypadnie nam pozycja 10 – dotycząca zakupu 
nowego BUSA w ramach PEFRON. 
Wójt poinformował, że nie. Nam są potrzebne dwa środki transportu, jeden dla OPS 
a drugi dla szkoły. Obecny samochód wykorzystywany w szkole wymaga 
natychmiastowej wymiany. Jeżeli nie uda nam się skorzystać z dofinansowania to za 
środki, które mamy w planach jako wkład własny będziemy musieli zakupić drugi 
środek transportu. 
Radna I. Tkaczyszyn zwróciła uwagę na fakt, że OPS był zainteresowany zakupem 
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samochodu osobowego. 
Wójt poinformował, że zakup takiego pojazdu nie jest brany pod uwagę z uwagi na 
małą jego przydatność. Co raz częściej świadczona jest usługa dowozu osób 
niepełnosprawnych do przychodni, czy na rehabilitację. Kierowca zatrudniany by był 
w ramach umów z PUP, z orzeczoną grupą niepełnosprawności.  
Radny K. Olech prosi o wyjaśnienie zapisu w poz. 14 dotyczącego dofinansowania 
zakupu samochodu dla Policji. Wcześniej nie było mowy o takich planach. 
Skarbnik wyjaśnił, że ta kwota była ujęta w projekcie budżetu w środkach na 
utrzymanie porządku publicznego. 
Wójt poinformował, że w związku z tym, że w roku ubiegłym nie przeznaczyliśmy 
żadnych środków dla Policji uważa, że jest to słuszna decyzja. 
Radny P. Pałubicki zwrócił się z pytaniem, czy mamy pewność, że jeżeli zostanie 
zakupiony samochód za te środki to trafi on na nasz posterunek.  
Wójt uważa, że z uwagi na rozległość gminy potrzebne są tutaj dwa środki 
transportu. 
Skarbnik wyjaśnił, że te środki jako kwota znaczona – dotacja celowa zostaną 
przekazane do Komendy Wojewódzkiej Policji. 
Radna A. Łomża zwróciła się z pytaniem czy środki ujęte w poz. 16 na przebudowę 
infrastruktury ochrony zdrowia, w związku z przesunięciem terminu składania 
wniosków będą w tym roku wydatkowane? 
Skarbnik poinformował, że tak., będą wydatkowane na opracowanie niezbędnych 
projektów do złożenia wniosków.   
Przewodniczący Rady Marian Adamowicz zwrócił się z pytaniem, czy Radni mają 
jeszcze pytania dotyczące podejmowanej uchwały.  
Radni nie wnieśli uwag. 
Przewodniczący Rady zarządził głosowanie nad projektem uchwały. 
W wyniku głosowania uchwała została przyjęta jednogłośnie  /13  za/. 
Uchwała stanowi załącznik Nr 25 do protokołu. 
 
Ad 7 

Przewodniczący Rady Gminy Marian Adamowicz poprosił Radnych  
o składanie interpelacji. 
 
Radna Jadwiga Karaś prosi o informację, czy poczyniono już jakieś dodatkowe kroki, 
niż te które były przedstawiane w sprawie uporządkowania terenu po byłej stacji CPN 
zlokalizowanej przy ulicy Zjednoczenia. Prosi o informacje na piśmie. 
 
Radny B. Rebas prosi o podanie informacji odnośnie możliwości utworzenia 
dodatkowego oddziału przedszkolnego w Borzęcinie od września 2009 roku. 
 
Ad 8 - 9 
 
 Przewodniczący Rady Marian Adamowicz prosił o składanie wniosków, 
zapytań i informacji. 
 
Radna A. Łomża zwróciła się z pytaniem, czy jest już opracowany regulamin i statut 
dla ZGK jako spółki. 
Wójt poinformował, że te tematy są dopinane. Cała dokumentacja będzie gotowa na 
koniec lutego. Uważa, że przeciąganie obecnego stanu zakładu nie ma sensu. Były 
przeprowadzane konsultacje z gminą Słupsk. Nie widzi zagrożenia realizacji tej 
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uchwały. Obecnie są już przygotowane projekty cytowanych dokumentów.  
W przeciągu tygodnia może je udostępnić komisjom. 
Radna Irena Tkaczyszyn prosi o informacje w sprawach: 
-  podanie proponowanego składu Rady Nadzorczej spółki, 
- dalszego toku postępowania w stosunku do mieszkania po p. Wójcik w Gogolewie, 
- wycinki uschniętych drzew w Gopgolewie, 
- usunięcia poniszczonych płyt azbestowych z budynków gospodarczych po byłym 
PGR. Teren jest nieuporządkowany, szpeci miejscowość. Teren stanowi własność 
ANR i jest dzierżawiony. 
Wójt poinformował, że w skład Rady Nadzorczej proponuje powołać dwie radczynie 
oraz sekretarza gminy. Te osobny posiadają stosowne uprawnienia.  
Odnośnie mieszkania po p. Wójciku poinformował, że czeka na decyzję Sądu  
o uprawomocnieniu się orzeczenia. Nie zamierz jednak tego przejąć do zasobów 
mienia komunalnego, chce sprzedać. 
W sprawie wycinki uschniętych drzew poinformował, że została wydana decyzja 
zezwalająca na wycinkę drzew przy drogach powiatowych. Obecnie Zarząd Dróg 
przeprowadza procedurę przetargową. Sądzi, że temat zostanie wkrótce załatwiony.  
W sprawie eternitu to uważa, że społeczeństwo jest za bardzo przewrażliwione. Jest 
to temat, który należy w najbliższym okresie rozwiązać. Jeżeli pokrycia są całe nie 
tworzą zagrożenia. Zagrożeniem są uszkodzone płyty, które lasują. Taki sam 
problem występuje w Borzęcinie. Wystąpi ponownie do ANR o podjecie kroków w 
celu uporządkowania tych terenów, do pisma dołączy dokumentację fotograficzną. 
Obecnie od ANR chcemy pozyskać dodatkowe środki na drogi osiedlowe, które 
zostały od nich przejęte, a gdzie są duże zaniedbania w zakresie ich stanu. Obecnie 
tworzymy w tym celu kosztorysy ich remontów by przy negocjacjach przedstawiać 
dane odnośnie potrzebnych środków na ten cel. Ostatnio ANR zaproponowało 
przejęcie dwóch mieszkań w Skarszewie w Pałacu i czterech mieszkań w Grabinie. 
Nie jest zainteresowany przejęciem mieszkań w Skarszewie z uwagi na to, że 
znajdują się w obiekcie zabytkowym.  
Przewodniczący Rady M. Adamowicz prosi o poinformowanie w jaki sposób będą 
finansowane osoby, które wejdą w skład Rady Nadzorczej spółki. 
Wójt poinformował, że w ramach obecnych uposażeń. 
Przewodniczący Rady M. Adamowicz zauważył, że rozumie takie rozwiązanie  
w stosunku do sekretarz i radczyni zatrudnionej obecnie w urzędzie, a co z drugą? 
Wójt poinformował, że chce zatrudnić drugiego radcę do urzędu na 2 godziny 
tygodniowo. Jest już po rozmowie wstępnej, dzisiaj ma się odbyć drugie spotkanie  
w tej sprawie. Uważa, że dwóch radców prawnych w urzędzie to i tak nie będzie za 
dużo przy tak częstych zmianach przepisów prawnych.  Zatrudnienie drugiego radcy 
korzystnie wpłynie na uspokojenie pracy. Wprowadził ograniczenie dla mieszkańców 
w zakresie dostępności do usług, porada udzielana jest tylko osobom niezamożnym.  
/1400 – posiedzenie opuścili radni: I. Kiernicka, B. Rębas/. 
Przewodniczący Rady M. Adamowicz proponuje, by rozważyć możliwość 
wprowadzenia diety za udział w posiedzeniu rady nadzorczej w wysokości diety 
radnego dla drugiego radcy, który ma być jej członkiem. Uważa, że 1 radczyni  
w urzędzie wystarczy, nie jest za zatrudnianiem dodatkowej osoby do obsługi 
prawnej.  
Radna J. Karaś zwróciła się z pytaniem, czy ten etat jest tworzony specjalnie by 
radca wchodził w skład rady nadzorczej. 
Wójt zauważył, że przez pewien okres nasz urząd był obsługiwany przez dwóch 
radców. Obecnie poruszanie się w przepisach prawa jest bardzo trudne, gdyż 
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musimy poruszać się w przepisach prawa unijnego i polskiego. Z uwagi na to, że 
poruszanie się w nich stanowi duże zagrożenie jest za utrzymaniem dwóch radców 
prawnych.  Te osoby zapewniają także obsługę prawną dla pracowników Ośrodka 
Pomocy Społecznej oraz szkół. Radca także często reprezentuje także nas jako 
urząd w Sądzie i w Wydziale Ksiąg Wieczystych.  
Sekretarz poinformowała, że wstępne rozmowy dotyczyły zatrudnienia drugiego 
radcy na 4 godziny tygodniowo, jednak z uwagi na proponowaną cenę za te usługi 
Wójt chce zejść z ilości godzin. Jednak jej zdaniem negocjacje powinny przebiegać  
w kierunku zejścia ze stawki a nie godzin. Obecnie wchodzą nowe przepisy odnośnie 
odpowiedzialności urzędników za błędy w decyzjach i uważa, że okrojenie obsługi 
radcowskiej wpłynie niekorzystnie na funkcjonowanie urzędu. 
Przewodniczący Rady M. Adamowicz zwrócił się z pytaniem z jakich środków ma być 
pokrywana płaca proponowanego do zatrudnienia dodatkowego Radcy Prawnego. 
Wójt poinformował, że z środków w budżecie przewidzianych na płace. 
Skarbnik poinformował, że w tym funduszu mogą nastąpić oszczędności z uwagi na 
zatrudnianie pracowników w ramach umów z PUP, zwolnień lekarskich pracowników. 
Radny K. Olech zwrócił się z pytaniem dotyczącym aktualnego stanu realizacji 
uchwały XXI/116/08 w sprawie nadania nazwy placu na terenie Dębnicy Kaszubskiej. 
Sekretarz poinformowała, że uchwała nie została uchylona przez nadzór Wojewody. 
Rodzina została zameldowana pod tym adresem. Dokonano wszelkich czynności 
zgłoszeniowych obowiązującej nazwy. 
Wójt poinformował, że będzie wyjazd do Szwanzenbergu po odbiór samochodu 
strażackiego. Prosił o informacje, czy ktoś z radnych jest zainteresowany udziałem  
w wyjeździe. 
Przewodniczący Rady M. Adamowicz poinformował, że na jego ręce wpłynęło 
rozliczenie Stowarzyszenia „SPERANDA” w Niepogledziu z przyznanej subwencji 
oświatowej na 2008 rok. Zapoznał radnych z treścią rozliczeni / załącznik Nr 17/. 
Radna A.Łomża zwróciła się z pytaniem ile % w tym rozliczeniu stanowią płace  
+ pochodne. 
Skarbnik poinformował, że ok. 60%. Ponadto poinformował, że w 2009 roku planuje 
przeprowadzenie kontroli w zakresie wydatkowania subwencji oświatowej w tym 
stowarzyszeniu. 
J. Barzowski ponownie podziękował za zaproszenie na sesję. Zauważył , że 
podejmowana dyskusja przy podejmowaniu uchwał świadczy o funkcjonowaniu 
demokracji. Złożył deklarację współpracy. Ponadto zauważył, że dobrze się stało, że 
Gmina przystąpiła do Fundacji „Partnerstwo Dorzecza Słupi” oraz, ze podjęła 
czynności zmierzające do przekształcenia zakładu budżetowego w spółkę. 
Jednocześnie zadeklarował pomoc przy pracach w okresie rozruchu spółki, gdyż 
posiada wiedzę w tym zakresie.      
 
Ad 10 

Marian Adamowicz Przewodniczący Rady Gminy o godzinie 1420 dokonał 
zamknięcia obrad sesji Rady Gminy po wyczerpaniu porządku obrad. 
                                                                                                                                                                                              
Protokołowała:                                                                                                                   
Teresa Kozdroń-Kołacka                                              Przewodniczący 
                                                                                                         Rady Gm iny 
                                                                                                    / -/ Marian Adamowicz 

 


